
Spørgsmål til prioriteringsforslag vedr. bykontorer:  

Hvad er baggrunden for fordelingen af midlerne mellem bykontorerne samt hvilke muligheder er der 

for besparelser i forhold til de 500.000 kr. afsat til Slagelse? 

 

Svar: 

I budgetaftale 2021-2024 fremgår det i punkt 33, at man ønsker at videreføre bevillingerne til bykontorerne 

samt foreningen KIT.  Det er administrationens forståelse, at man ønskede at videreføre hele bevillingen på 

1.5 mio. kr., som henviser til budgetaftalen for 2019-2022 pkt. 38, således at der tildeles 500.000 kr. til hver 

af kommunens tre købstæder, og at man i Slagelse anvender beløbet til en detailhandelskoordinator 

funktion. Jf. politisk beslutning i Erhvervs- og Teknikudvalget den 7. januar 2019 / 6. maj 2019. Da der ikke 

var afsat budget til beslutningen om at videreføre bykontorerne i hele budgetperioden 2021-2024, blev 

budgettet lagt ind i forbindelse med budget 2022. Der er således med budget 2022 afsat 1.500.000 kr. til 

bykontorer og detailhandel i kommunens tre købstæder i hele budgetperioden.  

Budgetforslag fra budget 2022 (godkendt) - https://dagsordener.slagelse.dk/vis/pdf/bilag/a069c449-90e7-

4183-ae37-dd05f04e619c/?redirectDirectlyToPdf=false  

 

Note: fordi der stadig var budget til bykontorerne i 2022, så er budgetønsket til bykontorerne først 

efterspurgt fra 2023 og frem. 

Finansiering af bykontorerne frem til og med 2021 kommer fra budgetaftale 2019, hvor der blev afsat 1,5 

mio. kr. i tre år. 

I forbindelse med udmøntningen af beslutningen fra budgetaftalens (2019-2021) punkt 38 blev det 

undersøgt, om der var ønske om at etablere et bykontor også i Slagelse by. I Slagelse ønskede man 

imidlertid at bruge de 500.000 kr. til at ansætte en detailhandelskoordinator. Denne skulle ikke kun fungere 

i Slagelse by, men også arbejde med sammenhængen mellem de tre købstæder jf. anbefaling fra 

detailhandelsanalysen fra 2019. (Beslutning ETU 6. maj 2019 - 

https://dagsordener.slagelse.dk/vis?id=3b161c78-289a-406d-b8ec-

c916f821fb14&fritekst=bykontor&punktid=554e1a84-7de6-4b30-b168-bc1cc978b410)  
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Det blev aftalt at detailhandelskoordinatoren skulle ansættes med reference til Slagelse Erhvervscenter og 

med en vis forsinkelse, blev der i 2020 ansat den detailhandelskoordinator, der dog kort inden corona 

opsagde sin stilling. Herefter blev det besluttet at anvende midlerne til at understøtte 

detailhandelsudviklingen med forskellige arrangementer og tiltag herunder mystry shopper, 

fælleskampagner og detailhandelskonference, som er kommet alle tre købstæder til gode. 

Fordi indsatsen i Slagelse kom et år senere i gang end bykontorerne i Korsør og Skælskør, så er Slagelse et 

år bagud i forhold til udbetaling af midler fra bevillingen i 2019. Slagelse er således stadig i gang med at 

anvende midlerne fra den første bevilling. 

Aftalerne omkring bykontorerne i Korsør og Skælskør udløb med udgangen af 2021, men der er lavet en 

midlertidig aftale om at udbetale første halve års budget svarende til 250.000 kr. Bykontorerne afventer nu 

en beslutning om udbetaling af andet halvår 2022, samt den fremtidige finansiering af bykontorerne efter 

2022. Der er ikke lavet lignende aftale med Slagelse, ud fra den opfattelse at de stadig bruger af den 

”oprindelige” pulje. 

Business Slagelse har meddelt, at man i 2022 ikke ønsker at fortsætte den aftale vedr. midlerne for Slagelse 

by, som blev lavet i 2019 og ønsker at redefinere denne indsats, således at de afsatte 500.000 kr. kommer 

til at understøtte detailhandelsudviklingen i Slagelse by og udviklingen af bymidten. 

Hvad angår Slagelse by, så er der fremsendt foreløbigt budget for anvendelse af midlerne for 2022, men der 

eksisterer ingen aftale ud over det, som blev besluttet med budgetaftalen fra 2019. Men der findes altså 

ingen kontrakt med hverken Business Slagelse eller SEC omkring midlerne til Slagelse by, som det var 

tilfældet for Korsør og Skælskør. 

Business Slagelse har fremsendt følgende budget for aktiviteten i 2022: 

Udvikling af detailhandlen                               kr.                     200.000 
Digitalisering                                                       kr.                     100.000 
Markedsføring                                                    kr.                     100.000 
Nyt adm. system og hjemmeside                    kr.                       50.000     
Understøttelse af detailhandlen                      kr.                       50.000 
 
I alt                                                                       kr.                     500.000 
 

Konklusion: 

Slagelse: Det er administrationens vurdering, at det er muligt at indføre en besparelse på midlerne for 2022 

for de midler, som angår Slagelse By. Der er her ingen ansættelser, der skal tages højde for. Det bør dog 

undersøges, om der indgået bindende aftaler for dele af bevillingen.  

Korsør: Korsør har en del restmidler fra 2021, og der er her en mulighed for at indføre en besparelse uden 

at det får personalemæssige konsekvenser. En besparelse bør ske i dialog med foreningen. 

Skælskør: Skælskør anvender størstedelen af sit tilskud på løn og lokaler. En besparelse her vil derfor med 

stor sandsynlighed medføre ændringer i personaleforhold eller lokaler. 

 


